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� Zsúfolt az ebédlõ, kicsi az
elõtér, sokat kell várakozni... �
sorolja rögtön a gondokat Ba-
bák Mihályné, Marika, amikor
arról kérdezem, mit tart legfon-
tosabb feladatának az elkövet-
kezõ öt esztendõben. � Azt
mindannyian jól tudjuk, hogy
csökkent az óvodás és iskolás-
korú gyermekek létszáma a vá-
rosban. Ezen belül azonban, ha
nem is túl nagy mértékben, de
mégiscsak csökkent a napközis
gyermekek aránya is.

� Vajon mi ennek az oka?
� Meggyõzõdésem, hogy ép-

pen az imént említett zsúfoltság,
a hosszú várakozási idõ.  Bízom
benne, hogy most szeptember-
tõl érezhetõen  javul majd a
helyzet, hiszen elkészült a
Benka Gyula Evangélikus Általá-
nos Iskola tálalókonyhája. Így
mintegy háromszázzal kevesebb
gyerek (az eddigi ezer helyett
körülbelül 700) étkezik majd itt
a Rákóczi uti ebédlõben. Ezen-
túl tehát a �Benkába� is elszállít-
juk majd a konyhánkon megfõ-
zött ételeket, ugyanúgy, ahogy
tesszük ezt jelenleg is az óvodák
illetve a Petõfi Tagiskola eseté-
ben. Ez persze nem oldja meg
teljes mértékben a gondokat, de
mindenképpen csökken a zsú-
foltság. Azt hiszem, a helyzet ak-
kor válik majd �ideálissá�, ha a
Szlovák Tanítási Nyelvû Általá-
nos Iskola tervezett beruházásá-

Régi-új vezetõ a �napközis� konyha élén

Enyhül a zsúfoltság
Szarvas Város Önkormányzatának Gyermekélelmezési Egy-
sége, közismertebb nevén a �napközis konyha� az iskola-
idõszakban több mint 1400 óvodás és iskoláskorú gyermek
étkeztetésérõl gondoskodik. Itt készítik a tízórait, az
uzsonnát és itt fõzik az ebédet a város valamennyi óvodája
és általános iskolája, köztük az egyházi fenntartású intéz-
mények számára is. Az önkormányzat képviselõtestületé-
nek döntése alapján 2002. augusztus 1-tõl újabb öt évre az
intézmény eddigi vezetõjét, Babák Mihálynét bízták meg a
vezetõi feladatok ellátásával.

nak keretében ott is elkészül a
konyha, s a mi ebédlõnkbe csak
a Fõ téri Általános Iskola diákjai
járnak majd ebédelni.

� Hol tartanak most a téríté-
si díjak, mennyit kell fizetniük
a szülõknek?

� Jelenleg az óvodákban a
napi háromszori étkezés (tízó-
rai, ebéd, uzsonna) díja 236 Ft,
míg ugyanez az iskolások eseté-
ben 263 Ft. Az iskolákban
egyébként lehetõség van csak
ebéd  vásárlására is, ennek térí-
tési díja 171 Ft. Hangsúlyoz-
nám, hogy ez csak a nyersanyag
ára (ÁFÁ-val), a rezsiköltséget
minden esetben az önkormány-
zat állja.

�  Úgy tudom, a közelmúlt-
ban egy kérdõíves felmérést ké-
szítettek arról, mennyire elége-
dettek a gyerekek az ételek
mennyiségével és minõségével.
Milyen válaszok születtek?

� Sajnos a gyerekek nem vet-
ték igazán komolyan a felmé-
rést, emiatt a válaszok nem sok
használható információt, véle-
ményt tartalmaznak. Azt a szo-
morú következtetést azonban
le tudtuk vonni belõle, hogy a
gyerekek annak örülnének leg-
jobban, ha minden nap pizza,
hamburger és kóla szerepelne az
étlapon. Évekkel ezelõtt elképzel-
ni sem mertem volna, hogy itt a
napközis konyhán egyszer majd
porból fõzzük a levest, színes
tésztát használunk, pizzát sütünk
és kínai csirkét tálalunk ebédre.
Úgy érzem, hogy mostanában egy-
re nehezebb feladat a gyermekét-
keztetés, mert mire a gyerek óvo-
dába kerül, már hozza magával
az otthon kialakult rossz étkezési
szokásokat. Egyre kevesebben
fõznek otthon un. hagyományos
ételeket, már a kisbabáknak is
bébiételt adnak, az üzletek tele
vannak kész és félkész ételek-
kel. Ha a szülõ maga is a pizzát
és a hamburgert fogyasztja szíve-
sen, akkor a napköziben mi hi-
ába erõltetjük a gyerekeknek a
fõzelékeket.

 � Akkor mi lehet a megol-
dás?

� Nem igazán látok itt jó meg-
oldást, mivel ez általános jelen-
ség, s mi egymagunk képtele-
nek vagyunk rajta változtatni,
következésképpen kénytelenek
vagyunk alkalmazkodni hozzá.
Mivel a térítési díjat a szülõ fize-
ti, mi neki kell hogy elszámol-
junk azzal, hogy gyermeke jól
lakik itt a napköziben. Tehát azt
kell fõznünk, amit a gyerek haj-
landó megenni. Ezzel együtt ter-
mészetesen törekszünk arra,
hogy mégiscsak egyre többször
egye meg a gyerek a fõzeléket, s
a gyümölcsöt is. Annál is inkább,
mivel az étrend összeállításánál
a gyermekétkeztetésre vonatko-
zó elõírásokat be kell tarta-
nunk.

� A korábban említett zsúfolt-
ság tehát szeptembertõl várható-
an enyhülni fog. Vannak-e más
olyan feladatok is, melyeknek
megoldása egyre sürgetõbb?

� Az elkövetkezendõ évek
egyik legfontosabb feladatának
a Gyermekélelmezési Egységnél
dolgozók közérzetének javítá-
sát tartom. Ehhez szükség van
egy új érdekeltségi rendszer ki-
dolgozására, melynek követ-
keztében természetesen növe-
kedne a dolgozók jövedelme.
Köztudott, hogy mi rendszere-
sen vállaljuk különbözõ ren-
dezvények, vacsorák lebonyolí-
tását. Ez azzal jár, hogy gyakor-
latilag az év 52 hétvégéjébõl 40-
et végigdolgozunk. A probléma
ott van, hogy hiába ez a vállal-
kozás, sem maga az intézmény,
sem a dolgozók nincsenek érde-
keltté téve abban, hogy a hétvé-
géjüket is munkával töltsék. Az
önkormányzat az elmúlt eszten-
dõben már az e tevékenységbõl
származó többletbevételünket
is elvonta, így a dolgozók csu-
pán a túlórapénzt kapták meg.
Ezért aligha lehet elvárni, hogy
valaki például szombat éjszaka
is dolgozzon.

A következõ években tehát
egyik legfontosabb feladatomnak
tartom, hogy ezen a területen
olyan érdekeltségi rendszert sike-
rüljön életbe léptetni, amely anya-
gilag is érdekeltté teszi a vállalko-
zásban magát az intézményt és az
ott dolgozókat egyaránt, s amely
az önkormányzat számára is elfo-
gadható.

     L.J.

Röviden
MSZP-gyûlés

Az MSZP Szarvasi Szervezete
értesíti tagságát és az érdeklõdõ-
ket, hogy soron következõ váro-
si gyûlését 2002. augusztus 1-én
(csütörtökön) 18.00 órai kez-
dettel tartja a Szabadság u. 36.sz.
alatt (Lengyel Palota).

Fogadóóra
Földesi Zoltán a 3.sz. körzet

önkormányzati képviselõje
2002. augusztus 5-én (hétfõn) 15-
17. óra között fogadóórát tart az
MSZP irodában (Szarvas, Szabad-
ság u. 36., Lengyel Palota).

Felhívás
A szarvasi mezõgazdasági

szakoktatás 75 éves évforduló-
ja tiszteteletére rendezendõ ki-
állításhoz a Tessedik Sámuel Fõ-
iskola anyagot gyûjt. Akinek a
birtokában van olyan anyag,
amelyet a kiállítás idejére a ren-
delkezésünkre tud bocsátani, az
jelezze dr. Demeter László fõis-
kolai adjunktusnál a 313-311-es
fõiskolai számon, illetve lead-
hatja a portán névvel és címmel,
hogy vissza tudjuk szolgáltatni.
Várunk fényképeket, tanköny-
veket, diplomákat és minden
olyan dokumentumot, ami rep-
rezentálja az elmúlt 75 évet.

Kisgazda
taggyûlés

Taggyûlést tart a Független
Kisgazda Párt Szarvasi Szerve-
zete augusztus 2-án, pénteken,
18 órától. Az összejövetel hely-
színe a Lengyel-palota.

Köszönet
Udvarhelyrõl

Szarvas város polgármester-
ének, Babák Mihálynak címezve
jött köszönet a közelmúltban,
melynek feladója Elekes Gyula, a
Székelyudvarhelyi Mûvelõdési
Ház igazgatója. Az igazgató ezúton
is köszönetét fejezte ki, amiért
Szarvas önkormányzata támogat-
ta, s ezzel lehetõvé tette a Tessedik
Táncegyüttes részvételét a június
22-30. között rendezett XXXVI.
Szejke Népzenei és Néptánc-
fesztiválon, egyúttal köszönte a
Tessedik Táncegyüttes nagyszerû
mûsorát, mellyel megörvendez-
tették a közönséget.

Irodalmi pályázat
A Szarvasi �Ady Endre Irodalmi

Kör� Egyesülete pályázatot hirdet
amatõr vers-, és prózaíróknak. Az
alkotók életkortól függetlenül pá-
lyázhatnak verseik, prózáik elkül-
désével � névvel vagy jeligével �
a Fortuna Club Szarvas Szabad-
ság u. 20. 5540 postacímre. A pá-
lyázatok beküldési határideje
2002. szeptember 30. A díjkiosz-
tó ünnepségre az egyesület szemé-
lyes meghívót küld majd a pályá-
zóknak.

Kiállítás
 festményekbõl

Urbancsok Judit amatõr festõ
kiállítása nyílik meg augusztus 1-
én, csütörtökön 16 órakor a
Tessedik Sámuel Múzeumban. A
kiállítást, mely augusztus 30-ig te-
kinthetõ meg, Roszik Zoltán, a
múzeum igazgatója nyitja meg.

Nyitva a Vásártéri
A város egész területérõl fogad-

ja a gyermekeket augusztus 5 és
20 között is a Vásártéri Óvoda,
melyet a közelmúlban újítottak
fel, fákkal árnyékolt nagy udvar-
ral és fürdõmedencével rendelke-
zik. Az óvónõk arra kérik a kedves
szülõket, hogy ha a fent jelzett idõ-
pontban itt akarják elhelyezni gyer-
meküket, úgy azt az ebédrendelés
miatt jelezzék az óvoda telefonján
(313-126), vagy személyesen az
óvodában (Damjanich u. 116.).

Három napig, három helyszínen

Suttyomba Fesztivál
folytatás az 1. oldalról
És, hogy hogyan is lett mind-

ebbõl Suttyomba Népzenei Fesz-
tivál? Nos, ahogy az már lenni
szokott, az idõk során nem csak
õket ismerték meg mások, ha-
nem õk is megismerkedtek
olyan hazai és külföldi zené-
szekkel, akik hozzájuk hasonló
felfogással játszották saját nem-
zetük népzenéjét. Európai Uniós
pályázat útján sikerült anyagi tá-
mogatást szerezni egy olyan
fesztivál megrendezéséhez,
mely a népzene segítségével kö-
zelíti egymáshoz a különbözõ
nemzetek embereit, a népzene
közvetítésével segít elfogadni
egymás esetleges másságát. A há-
romnapos fesztivál három hely-
színen zajlik: Gyomaendrõdön,
Mezõtúron és Szarvason. Mind-
három város önkormányzata tá-
mogatta anyagilag is a fesztivál
megrendezését. Mint Laurik
László elmondta, még így sincs
egy csomó dologra pénz, vi-
szont van szerencsére sok jóin-
dulatú, segítõkész ember, aki

saját munkájával járul hozzá a
rendezvény lebonyolításához.

Gyomaendrõdön � ami végül-
is nincsen olyan messze Szarvas-
tól � már augusztus 2-án, pénte-
ken kezdõdik a fesztivál a Liget
Fürdõ Kemping területén egy
este nyolctól éjfélig tartó öröm-
zenéléssel,  szombaton pedig
délelõtt tíztõl folytatódik citera-
muzsikával, kézmûves foglal-
kozásokkal, délután kettõtõl
pedig az Apró Suttyók Báljával.
A zárókoncert is itt lesz vasárnap
14 órától 17 óráig, melyet a dél-
elõtt folyamán birkapörkölt
fõzõ verseny elõz meg. A mezõ-
túri koncert nagyon közeli a

szarvasiéhoz, a zenészek egy-
mást váltják a két színpadon.

Lássuk tehát a szarvasi, szom-
bat esti koncert közremûködõit!
Fellép a Galga Zenekar, mely az
Állami Népi Táncegyüttes hivata-
los zenekara, a Ludas népzenei
koncertzenekar, a Prekovác tö-
köli horvát tambura zenekar, a
Suttyomba autentikus népzenét
játszó zenekar. Fellépnek a Te-
mesvári Fúvósok és a Zaho-
rienka szlovákiai zenekar. Lát-
ható, hogy igen színes a paletta,
de ez még nem minden. A feszti-
vál, és a szombat esti mûsor kü-
lön vendége a Spoity Boys nevû
dél-amerikai (Francia Guyana-i)
dobzenekar, akik a Suttyomba
Zenekarral közösen magyar
népzenei dallamokat adnak elõ.
Nem egy alkalmi társulásról van
szó. A fiúk már sokat játszottak
együtt, ugyanis a Suttyomba Ze-
nekar tavaly az egyenlítõ mellett,
Francia Guyanaban vendége
volt a délamerikai valódi �feke-
te zenét� játszó együttesnek. A
közös muzsikálás eredményét

egy CD-n kívánják rögzíteni és
közzétenni, melynek öt száma
már elkészült tavaly az esõer-
dõk szélén, a gyékénysátrak ár-
nyékában. Késõbb esetleg be-
mutatják a két-három évente
megrendezett Transzamazóniai
Fesztiválon is a közös mûveket.

A szombati koncert, mint
ahogy az I. Suttyomba Népzenei
Fesztivál valamennyi program-
ja, ingyenes a közönség számá-
ra. Amint Laurik László megfo-
galmazta: Ha a három órás kon-
certen csak három dallam meg-
ragad a hallgatók fejében, akkor
már elérjük a célunkat.

K.Zs.

Folytatás az 1. oldalról
Amint elhangzott, még mindíg

az elõkészületek folynak, szep-
temberben valószínûleg tárgyal-
ják az érintett önkormányzatok,
s feltehetõen szeptemberben el
is kezdõdhetnek a munkák. A
gyomaendrõdi kiruccanás után
szarvasi képzeletbeli város-
szemlén vezette végig a rádió-
hallgatókat a polgármester,
melynek során a buszpályaud-
var környékének, a Kossuth tér
környékének, az érparti kerék-
párútnak a jövõbeli képét vázol-
ta. Elmondta azt is, hogy szeret-
nék tervbe venni a Szentesi út
körönyékén egy kerékpárút épí-
tését, ehhez várják az ott élõk
javaslatait, a Komép Kft-nél.
A  Vágóhíd utcából  érkezett
levélre válaszolva azt mond-
ta el, hogy vannak még a vá-
rosban sokkal rosszabb utak,
a testület nem tervezi egyelõ-
re az ottani felújítást, felhív-
ta viszont az ott élõk figyel-
mét a garázssor környékének
rendezetlenségére. A Kossuth
utcai fürdõ felújítása kapcsán az
hangzott el, hogy a következõ
szezonban valószínûleg nem
fog üzemelni a fürdõ, ide kap-
csolódva hallhattuk, hogy a kö-
zelmúltban feladott hirdetésre

A polgármester hírei
jelentkeztek ugyan, de � feltehe-
tõen a határidõ rövidsége miatt
� igazán jó ajánlat nem érke-
zett. Szokás szerint a város ki-
adásai is szóba kerültek, Babák
Mihály beszámolt arról, hogy a
közgyógyellátásra 135 ezer fo-
rintot, kiegészítõ családi pótlék-
ra 2 millió 394 ezret, gyermek-
tartási díj megelõlegezésére 146
ezret, a vezetékes telefonszol-
gáltatónak 546 ezret, mobil-
szolgáltatóknak 125 illetve 57
ezret utaltak át a közelmúltban.
A közvilágítás 862 ezer forint-
ba, az út és járdakarbantartás 1
millió 900 ezerbe, a parkgondo-
zás 3 millió 133 ezerbe kerlült,
a képviselõk egy havi tisztelet-
díja 1 millió 626 ezer forint
volt a múlt hónapban. Jó hír-
ként hallhattuk még, hogy a Vaj-
da Péter Gimnázium kollégiu-
mának vizesblokkja a Nemzeti
Kollégiumi Közalapítvány
majd� 5 milliós támogatásával
megújulnak hamarosan. Mielõtt
a hétvégi rendezvényeket vette
volna számba, Babák Mihály el-
mondta, hogy a hamarosan kö-
vetkezõ parlamenti ülésszakon
az egyszerûsített vállalkozói
adó tárgyalás-sorozatán �viszi� a
témát a Fidesz-frakció szószóló-
jaként.

Szóval, õk ketten már harmad-
szorra határoztak úgy, hogy a Kö-
rös-parti városba költöztetik nyá-
ri mesterkurzusukat, melyen a
konzervatoristák, zeneakadémis-
ták hangszertudását csiszolják,
felkészítve õket további sikerek
elérésére. Az is hagyománya már

Mesterkurzus, hangversennyel
Már a harmadik nyár az idei, amikor a Kelenvölgyi Kama-
razenei Stúdió Szarvason tartja Várnagy Mihály és Czettner
Vera szervezésében. A két szervezõt sem a szarvasiaknak,
sem a zenebarátoknak nem szükséges bemutatni, a rend
kedvéért álljon itt, hogy a szarvasi születésû Várnagy Mi-
hály a világhírû Liszt Ferenc Kamarazenekar mélyhegedû-
se, felesége, Czettner Vera a Fesztiválzenekar hegedûse.

A mesterkurzus egyik kamara-formációja a Fõ tér
akusztikáját is kipróbálta

a mesterkurzusnak, hogy az egy
hét leteltével a résztvevõk kon-
certet adnak Szarvas város közön-
ségének, az idei koncertre a Fõ
Téri Iskola díszetrmébe várták az
érdeklõdõket, az elmúlt hét pén-
tekjén. A frissen lakkozott parket-
tû díszteremben, Czettner Vera

szokásos, mosolygós, jókedélyt
árasztó konferálása mellett kezdõ-
dött a hangverseny, miután a kur-
zus rendezõi nevében köszöntöt-
te ezévi vendégtanárukat: Konrád
Györgyöt, a hazai kamarazene el-
ismert szakértõjét.

A hangverseny némileg rendha-
gyó módon nem a már profi zené-
szekkel kezdõdött, hanem egy, a
fiatalokhoz képest is fiatal trió sze-
replésével, melyben a csellónál
Mocskonyi Sára, a zongoránál Sza-
bados Tóth Ilona, a hegedûnél pe-
dig Gaál Márta okozta az elsõ kel-
lemes perceket a közönségnek.
Késõbb, a vonóshangszerekre
épített, de a gitárt és klarinétot,
zongorát is bemutató kamara-
együttesek nyújtottak felejthetet-
len élményt, a nem túl nagy szám-
ban érkezett, de nagyon lelkes
szarvasi közönségnek. Kiderült a
mûsor közben az is, hogy a frissen
lakkozott, és nagyon szépen csil-
logó parketta bizony a csellisták
réme, mert nekik nehéz egy stabil
pontot találni a tükörsima felüle-
ten, és az is kiderült, hogy a kur-
zus résztvevõi nagyon elégedet-
tek voltak városunkkal. Czettner
Vera nem mulasztotta el mindezt
megköszönni a Chován Kálmán
Mûvészeti Alapiskolának, Szarvas
Város Általános Iskolájának, s a lel-
kes szarvasi közönségnek.


